
Protokół Nr IV/2024 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

z dnia 27 czerwca 2024r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz.  16,00  - 18,15 

 

Ad  1. 

Dnia 27 czerwca 2024r. odbyło się  IV - e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzył i przewodniczył im Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Grzegorz 

Urbaniec. 

Po otwarciu posiedzenia Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Przewodniczący Rady 

Gminy p. Andrzej Wisowaty przebywa w szpitalu, gdzie przechodzi szereg badań, za 

pośrednictwem radnej Doroty Piróg przekazuje pozdrowienia dla wszystkich. Życzymy 

Przewodniczącemu szybkiego powrotu do zdrowia. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady powitał zaproszonych gości, przybyłych radnych  

i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego p. Jerzy Żmijewski 

- Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk 

- Wójt Gminy Łączna p. Wojciech Fąfara 

- Zastępca Wójta Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek 

- Zastępca Skarbnika Gminy p. Elwira Sidorczuk 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Edyta Bucka 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- sołtysi i niektórzy mieszkańcy Gminy Łączna 

- inni pracownicy Urzędu Gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co stanowiło 93 % ustawowego składu Rady 

Gminy. Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Wiceprzewodniczący Rady zaproponował w kolejności alfabetycznej  

z listy radnego Piotra Furmańczyka, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wiceprzewodniczący Rady – odczytał zaproponowany porządek obrad i zapytał czy są jakieś 

wnioski bądź uwagi do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

w punkcie 10 e) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 
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Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy aby w punkcie 

10 e) znalazła się uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzoną 

zmianą w punkcie 10 e). 

Za – 14/14 obecnych radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 rok 

b) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 

raty spłaty należności pieniężnych przypadających Gminie Łączna lub jej jednostkom 

organizacyjnym, mających charakter cywilnoprawny oraz określania warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie Serca”  

Na Rzecz Warsztatów Terapii Zajęciowej w Belnie 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łączna za 2023 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok wraz z uzasadnieniem 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

e) dyskusja 

f) głosowanie uchwały 

12. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia: 

a) 28 maja 2024r. 

b) 13 czerwca 2024r. 

13. Zakończenie obrad. 
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Ad. 4 i 5.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – zabrał głos, zanim przedstawię sprawozdanie chciałbym 

przedstawić Mecenas p. Edytę Bucką, która od 15 czerwca jest Radcą prawnym w naszym 

Urzędzie gminy. Ma ogromne doświadczenie nie tylko odnośnie prawa administracyjnego, 

samorządowego ale również cywilnego i myślę, że będzie to duży zastrzyk dobrej energii  

w gminie. 

Radca Prawny Urzędu Gminy p. Edyta Bucka – zabrała głos, od 15 czerwca reprezentuję 

swoją Kancelarię czyli Świętokrzyską Grupę Doradczą i staram się Państwu pomagać, 

wspierać w rozwiązywaniu bieżących problemów. Gratuluję radnym pełnienia zaszczytnej 

funkcji, życzę sukcesów. Mam nadzieję, że współpraca Kancelarii, Urzędu gminy i państwa 

będzie się układać. Jestem do dyspozycji, mój numer kontaktowy jest na sekretariacie. 

Zostanie również przedstawiony szczegółowy harmonogram, w które dni będę w Urzędzie. 

 

Sprawozdanie od dnia 13.06.2024r. do dnia 27.06.2024r. złożył Wójt Gminy p. Wojciech 

Fąfara. I tak: 

I. Uczestniczyłem: 

14 czerwca – w spotkaniu z p. Piotrem Waluszewskim Dyr. Regionalnym Banku 

Gospodarstwa Krajowego, 

18 czerwca – z przedstawicielami Centrum Nowoczesnych Technologii w Lublinie w sprawie 

terenów inwestycyjnych za „Echami Leśnymi”, 

– w spotkaniu z Dyrektorem Świętokrzyskiego Parku Narodowego p. Janem Reklewskim  

w sprawie powiększenia Parku Narodowego, 

– w posiedzeniu Komisji Finansowo – Gospodarczej Rady Gminy, 

19 czerwca – w spotkaniu z wykonawcą modernizacji ujęcia wody w Klonowie p. Bernardem 

Wójcikiem w sprawie harmonogramu robót w/w inwestycji, zakończenie planowane na 

kwiecień 2025r., 

– w spotkaniu z p. Edytą Bucką z kancelarii Radców Prawnych w Kielcach w sprawie ugody 

w podwykonawcą niedokończonej modernizacji oczyszczalni ścieków w Kamionkach 

(Letical Sp. Z o.o.),    

20 czerwca – w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia LGD Wokół Łysej Góry  

w Bielinach, podczas którego udzielono absolutorium Zarządowi za 2023 rok oraz 

przeprowadzono wybory uzupełniające do Zarządu, Rady i Komisji Rewizyjnej, 

21 czerwca – w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Łącznej i w Goździe, podczas 

którego wręczyłem Stypendium Wójta za wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia 25 uczniom,    

– w spotkaniu z p. Renatą Janik Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

planowanego naboru na modernizację oczyszczalni ścieków, 

– w odbiorze końcowym drogi powiatowej Gózd–Psary-Bodzentyn, 

24 czerwca – w spotkaniu z inspektorem nadzoru i radcą prawnym w sprawie niedokończonej 

oczyszczalni ścieków w Kamionkach, 

– w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna, 

27 czerwca – w Starostwie Powiatowym w spotkaniu w sprawie planowanej zamiany dróg,   

– w podpisaniu umowy na kredyt z BS Suchedniów, 

– w odbiorze drogi powiatowej Kamionki – Podzagnańszcze – Podłazie (zakręt pod mostem). 
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II. Wydałem zarządzenia: 

– w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, 

– w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Łącznej. 

 

Zarząd Województwa Świętokrzyskiego wybrał wniosek Gminy zakup ciężkiego wozu 

strażackiego do dofinansowania przyznając kwotę wsparcia z Funduszy Europejskich dla 

Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2027, w wysokości 1 345 504,30 zł. 

Wkład własny zadania mają stanowić środki ze sprzedaży obecnie używanego wozu 

strażackiego Iveco (r. prod. 2009). W wyniku przetargu pisemnego nieograniczonego na 

sprzedaż w/w samochodu ostatecznie podpisano umowę sprzedaży za kwotę 361.000 zł  

z P.H.U. CAREX Brzeziny gm. Morawica. 

 

W najbliższych dniach planowane jest rozpoczęcie prac remontowych na drodze gminnej przy 

cmentarzu w Kamionkach. Zakres prac obejmuje frezowanie istniejących warstw 

bitumicznych, wzmocnienie geosiatką i ułożenie nowej warstwy wiążącej i ścieralnej na 

całym odcinku drogi gminnej. Uczestnicy ruchu proszeni są o zachowanie szczególnej 

ostrożności, przestrzeganie znaków drogowych oraz stosowanie się do poleceń osób 

kierujących ruchem. Wykonawcą prac jest firma F.H.U. „KOWEX” Łomno, gm. Pawłów. 

 

Wniosek radnej p. Urszuli Łutczyk dotyczący znaku STOP w Zaskalu zgodnie  

z właściwościami przekazano do Zarządu Powiatu Skarżyskiego. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Urszula Łutczyk – poinformowała, w dn. 6 czerwca 

2024r. Komisja Rewizyjna złożyła wniosek w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Łączna. Komisja Rewizyjna po analizie sprawozdania finansowego za 2023r., sprawozdania  

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2023r. wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, po zapoznaniu się z informacją o stanie mienia 

komunalnego i przeprowadzeniu kontroli gospodarki finansowej jednostki za 2023r., 

wnioskuje do Rady Gminy Łączna o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna  

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok wraz z uzasadnieniem. 

Odczytała uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji p. Anna Nowak – poinformowała,  

w omawianym okresie nie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej p. Piotr Furmańczyk – poinformował,  

18 czerwca 2024r. odbyło się posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej w tematyce: 

1. Omówienie wniosku o wydzierżawienie gruntu w drodze przetargu na okres do trzech lat,  

działka nr. 213/1 Czerwona Górka.  

Członkowie Komisji jednogłośnie podjęli wniosek o wydzierżawienie gruntu do 3 lat.  

2. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023r. 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali sprawozdanie z wykonania 

budżetu. 

3. Sprawy różne, gdzie Wójt Gminy przedstawił pismo mieszkanki Kielc z prośbą o przejęcie 

przez Urząd Gminy działki nr 423/5 o pow. 30 a w msc. Kamionki 20. 

Członkowie Komisji jednogłośnie podjęli stanowisko żeby Urząd Gminy podjął kroki w celu 

przejęcia działki na majątek gminy.  

Przewodnicząca Komisji Społecznej p. Dorota Piróg – poinformowała, między sesjami nie 

odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 
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Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – poinformował, w okresie między sesjami 

do Rady Gminy wpłynęło jedno pismo z Polskiej Spółki Gazowniczej w Kielcach dot. 

gazyfikacji miejscowości Jęgrzna gm. Łączna. Odczytał pismo. Następnie zaprosił wszystkich 

obecnych i mieszkańców na obchody 81. Rocznicy Egzekucji w Klonowie, które odbędą się  

7 lipca o godz. 16,00.  

Radny Nyga Mirosław – zabrał głos w kilku sprawach:  

1/ Mieszkańcy Jęgrznej, i nie tylko, chcą podłączyć się do gazu, ponieważ jest to wygoda.  

Ja podjąłem środki, zbierałem podpisy, uruchomiłem Senatora ale nie dało rady. Czy Wójt 

podejmie w tej kwestii jakieś Porozumienie. Zbliża się okres, od którego nie będzie już 

można podłączyć się do gazu, jeśli teraz tego nie zrobimy to nie zrobimy wcale.  

2/ Rozmawiałem z Panem Wójtem odnośnie działki na Jęgrznej, gdzie była stadnina koni, 

żeby rozmawiać z Nadleśnictwem aby te grunty zakupić i może powstałaby tam świetlica 

środowiskowa. 

3/ W sprawozdaniu Pana Wójta była informacja odnośnie przekazania dróg, chyba mowa  

o drodze starodroże żeby przekazać ją do powiatu, a w zamian powiat przekaże nam inną 

drogę powiatową. Proszę coś więcej powiedzieć na ten temat. 

4/ Nabycie działki, gdzie znajduje się ta działka. 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – odpowiedział Radnemu Nydze, spotkanie odnośnie gazu  

na pewno będzie, więcej informacji udzieli mój Zastępca. Jeśli chodzi o Nadleśnictwo 

Zagnańsk jutro mamy spotkanie, na którym będę miał możliwość porozmawiać o działce  

w Jęgrznej. W temacie przekazania dróg, dzisiaj miałem przyjemność rozmawiać z Zarządem 

powiatu, były to wstępne rozmowy na temat zamiany starodroża na inne drogi na terenie 

naszej gminy. Jednak nie ustalaliśmy szczegółów, sprawa jest rozwojowa. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – zwrócił się do radnego Nygi, z odpowiedzi jaką 

udzieliła spółka gazowa wynika że chcą scedować na gminę odpowiedzialność za 

wybudowanie i sfinansowanie tego zadania. Zastrzegają, że na tą chwilę jest to nierentowne. 

Jeżeli wybudujemy nitkę gazu, a ta nierentowność pozostanie to inwestycja zostanie na 

majątku gminy. Na tą chwilę nie mogę powiedzieć nic więcej, osoba wskazana do kontaktu 

nie odbiera od nas telefonów żebyśmy mogli zaproponować spotkanie. 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – zwrócił się do Radnego Nygi, działka, którą chcemy nabyć 

znajduje się w Kamionkach nr. 20, jest to działka rolna o pow. 0,30 ha, bez dojazdu, klasa  

IV a i b. Chodzi o nabycie za darmo. Po obydwóch stronach są dwie węższe działki i myślę, 

że z czasem uda nam się zrobić dojazd. Każda nieruchomość, którą dostajemy jako gmina jest 

dla nas bardzo cenna. Należy ją przyjąć. 

Radny Wykrota Edmund – zapytał na czym polegało spotkanie odnośnie oczyszczalni 

ścieków i spotkanie z Marszałek p. Janik, proszę przybliżyć. 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – odpowiedział, jeśli chodzi o spotkanie z Panią Marszałek 

chciałem upewnić się kiedy ruszy konkurs odnośnie oczyszczalni ścieków, z tego co wiem ma 

być to początek września. Jeśli chodzi o rozmowy w sprawie oczyszczalni odpowie Pani 

Mecenas. 

Radca Prawny Urzędu Gminy p. Edyta Bucka – zabrała głos, gmina prowadziła inwestycję, 

uzyskała dofinansowanie, które niestety musiało zostać zwrócone z racji tego że wykonawca 

główny nie zrealizował inwestycji. Na tej inwestycji pojawiło się kilku podwykonawców, 

którzy wykonali część prac. Przez ostatnie kilka miesięcy poprzedni Wójt i Zastępca Wójta 

prowadzili negocjacje i rozmowy z podwykonawcą, ponieważ gmina jako inwestor jest 

odpowiedzialna solidarnie z wykonawcą głównym. Wykonawca główny nie zapłacił za 

wykonane prace i gmina była zobowiązana do poniesienia tych kosztów. Analizowaliśmy czy 
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dotychczasowa korespondencja, spotkania i kwota 400 tys. zł jest zasadna i czy gmina jest 

zobowiązana do jej zwrotu. Już przez poprzedniego Wójta ustalona była treść ugody  

i 3 lipca br. taką ugodę ja w imieniu gminy będę podpisywać. Będziemy zobowiązani  

w terminie 14 dni do zapłaty firmie Letical tej kwoty, wynika to z prawa zamówień 

publicznych i kodeksu cywilnego. Jeżeli wykonawca główny zgłosi do gminy podwykonawcę 

gmina jest zobowiązana, w sytuacji kiedy wykonawca główny nie zapłaci, do uregulowania 

należności. Poprzednia wersja ugody nie obejmowała zabezpieczenia gminy, tj. 36 miesięcy 

gwarancji na zrealizowane prace. To co zostało zrobione będziemy starali się wykorzystać do 

nowego projektu. Tak jak Pan Wójt powiedział, Urząd Marszałkowski będzie na pewno 

ogłaszał nabór na kolejny konkurs i po przygotowaniu realnej dokumentacji do zrobienia, 

będziemy próbowali uzyskać jeszcze raz dofinansowanie żeby oczyszczalnia ścieków 

powstała. Natomiast od umowy z wykonawcą głównym gmina odstąpiła  

i powinniśmy wyegzekwować od nich kary umowne w wysokości 10 % wartości, takie 

działania z mojej strony będą podejmowane.  

Radny Wykrota Edmund – zwrócił się do przedstawicieli powiatu, ponawiam problem  

z chodnikiem w Podzagnańszczu na odc. od torów kolejowych do krzyżówki, miejsce jest 

niezamieszkałe. Próbowałem wykosić chodnik ale po zimie jest zasypany piaskiem, jest 

ogólny bałagan, ja sam tego nie zrobię. Następnie podziękował Kierownik ZGK za zrobioną 

drogę w Dołkach, którą zniszczyła nawałnica. Ta droga jest zrobiona lepiej niż była. 

Radny Moskal Artur – zwrócił się z podziękowaniem do przedstawicieli powiatu za naprawę 

dróg, te naprawy są robione ale jest jedno „ale”. Dróg, po których poruszają się 40-to tonowe 

ciężarówki nie naprawimy takim materiałem. Wziąłem próbkę, jest to bardzo słabej jakości 

materiał. Ubytki powinny być sfrezowane, położona siatka wzmacniająca i asfalt. Proszę  

o zmianę technologii naprawy dróg, ta jest za słaba. Na ostatnim spotkaniu rozmawialiśmy  

o złym stanie nawierzchni drogi koło PKP i parkingu przed dworcem, udało mi się ustalić kto 

jest administratorem. Przekażę Panu Pastuszce telefon do osoby kontaktowej w tej sprawie.  

Radna Piróg Dorota – zwróciła się z pytaniem do powiatu o stan projektu drogi w Zaleziance, 

były wykupione grunty, w jakim stanie jest projekt i czy będzie on realizowany. 

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – odpowiedziała, projekt na drogę  

w Zaleziance jest gotowy, natomiast 3 lata temu opiewał na kwotę 8 mln zł, dzisiaj będzie to 

w granicach 12 mln zł. Jeśli chodzi o wkład własny gminy i powiatu to duża kwota. W lipcu 

mamy możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie z Funduszu Rządowego od Wojewody, 

byłam inicjatorem żeby złożyć wniosek na drogę Zagórze. W tym momencie wykonywany 

jest tam chodnik i całość inwestycji byłaby zrealizowania. Zarząd też podjął decyzję, że 

złożymy teraz wniosek na Zagórze. W następnej kolejności będziemy myśleć o kolejnych 

drogach. Bardzo mi leży na sercu droga w centrum ale wniosek o dofinansowanie, po które 

możemy sięgnąć w lipcu niestety musimy złożyć z dokumentacją, a ta droga nie ma projektu. 

Powiat w tamtej kadencji otrzymał środki z Polskiego Ładu w kwocie 19 mln zł m. in. na 

drogę w centrum, która miała być zrealizowana w całości. Stało się tak, że do naszej drogi 

dołożono drogę w Michałowie i Bliżynie, niestety nam zostało 1 800 000 zł na skrzyżowanie, 

które dzisiaj odbieraliśmy. Podjęliśmy decyzję, że po zmianach w budżecie, prawdopodobnie 

we wrześniu, przystąpimy do realizacji dokumentacji na drogę w centrum, ponieważ ta droga 

łączy kilka sołectw, wszystkie instytucje są przy tej drodze. Brałam czynny udział z radną 

Siewierską żeby pozyskać środki na tą drogę, jeździłyśmy do Posła Lipca, pan Poseł dał nam 

te środki ale stało się jak się stało. Teraz trzeba zrobić wszystko żeby wykonać dokumentację 

i w kolejnych latach, może w przyszłym roku, przystąpić do realizacji drogi w centrum. 

Radna Piróg Dorota – zwróciła się do Zastępcy Wójta z prośbą o zabranie śmieci i opon  

z drogi serwisowej. 

Radna Łutczyk Urszula – zwróciła się z podziękowaniem do przedstawicieli powiatu za 

szybką interwencję dot. napraw dróg, myślałam że przy okazji zostaną uprzątnięte piasek  
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i żwir, nie zostało to zrobione. Proszę o przekazanie takiej informacji. W okolicy przejazdu 

kolejowego na Podłaziu jest bardzo dużo żwiru naniesionego przez nawalne deszcze. 

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – zapytała radną Łutczyk czy 

gałęzie zostały usunięte. 

Radna Łutczyk Urszula – odpowiedziała, nie, jeżeli chodzi o drogę dojazdową do przejazdu 

kolejowego nic nie zostało zrobione. Proszę o monitorowanie tego tematu. 

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – poinformowała, jeśli chodzi  

o lustro i znak „STOP” na Zaskalu będzie to zrealizowane. 

Radna Łutczyk Urszula – zauważyła, to bardzo dobre posunięcie. To miejsce jest bardzo 

niebezpieczne, trzeba robić wszystko żeby to bezpieczeństwo poprawić.  Był tam już jeden 

wypadek śmiertelny i jest to zasadne, dziękuję. 

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – zwróciła się z pytaniem do 

radnego Wykroty, mówił Pan o koszeniu odcinka drogi w Podzagnańszczu, czy to nie jest 

odcinek kolejowy. 

Radny Wykrota – zauważył, od krzyżówki głównej w Podzagnańszczu do wiaduktu 

kolejowego, teren jest niezamieszkały. Powiat ma warunki i sprzęt, ja skosiłem ale sam sobie 

nie poradzę.  

Radna Kowalik Dorota – zapytała, czy istnieje regulamin użytkowania altany obok urzędu 

gminy oraz jaki jest ewentualny sposób egzekwowania regulaminu. Doszły mnie słuchy, że 

młodzież często niepełnoletnia, przesiaduje pod wiatą do późnych godzin nocnych, jest 

alkohol, wyzwiska. Mieszkańcy skarżyli się, że nie uporządkowane są butelki, puszki lądują 

za płotem sąsiada. 

Mieszkaniec Zalezianki – zabrał głos, jestem mieszkańcem gminy, członkiem zarządu SRS 

Zalezianka, na początku czerwca przyszliśmy razem z Przewodniczącym Stowarzyszenia do 

Wójta w sprawie szkoły i Pan Wójt mnie nie przyjął tylko samego Przewodniczącego. Wójt 

wybiera sobie ludzi z kim może rozmawiać, to jest niedopuszczalne. Jestem Członkiem 

Zarządu, jesteśmy jedno ciało, mamy prawo wchodzić, bo Urząd Gminy to nie Pana prywatna 

firma. Sugestia żeby na przyszłość takich rzeczy nie było.  

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – zabrał głos, na rozmowę umówiony byłem wtedy z Panem 

Marszałkiem, o Panu nie było mowy, to nie jest moja nieuprzejmość. 

Mieszkaniec Zalezianki – zauważył, to nie było spotkanie z panem Marszałkiem, Pan zaprosił 

Przewodniczącego Zarządu, a Przewodniczący może wziąć członka do rozmowy. To było 

nasze wspólne spotkanie, dotyczyło naszego jednego celu. Obiecał Pan Panu Marszałkowi, że 

zrobi spotkanie z nami i radnymi z Zalezianki, Występy, sołtysami do końca czerwca. 

Wójt Gminy p. Wojciech Fąfara – poinformował, zdania nie zmieniłem, rozmawiałem na ten 

temat z radną Piróg, radnym Urbaniec, jeżeli będziemy mieli ustalone fakty, dalsze kroki co 

do budynku byłej szkoły spotkam się z mieszkańcami i Zarządem. Tak było ustalone i tego 

się trzymam. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – zabrał głos, przygotowujemy spotkanie, 

na które zaprosimy radnych, mieszkańców Występy, Zalezianki, wszystkie strony 

zainteresowane i będziemy chcieli znaleźć złoty środek żeby rozwiązać problem. 

Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego p. Jerzy Żmijewski – zabrał głos, chciałbym 

podziękować wszystkim osobom, które w poprzedniej kadencji włączyły się czynnie  

w podpisanie porozumienia z powiatem w sprawie drogi Występa do Klonowa. Droga była 

realizowana w trzech etapach. Dzisiaj oddaliśmy do użytku mieszkańcom ostatni odcinek.  

Z tego miejsca w imieniu Rady Powiatu dziękuję Sołtys p. Marzenie Ksel, p. Annie Chudzik, 

p. Dariuszowi Mendak, p. Monice Pająk, bez jej wydeptywania ścieżek do Starosty pewnie by 

ten trzeci etap nie był zrealizowany. Dziękuję p. Marcie Siewierskiej i również p. Monice 

Pająk za skuteczne działania zmierzające do pozyskania środków finansowych, 15 mln zł na  
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3 tytułu inwestycyjne: budowa drogi Sorbin-Odrowążek, Michałów, Łączna. W Łącznej miała 

być realizacja całego odcinka. Mamy dokumentację na przebudowę drogi w Zaleziance, cały 

odcinek do połączenia z Barczą, dzisiaj należało by szacować koszt tej drogi na ok. 13 mln zł, 

może więcej. Spotkania, które się odbywają z Zarządem powiatu, ze Starostą mają na celu 

aby w każdej gminie wypracować takie zadania inwestycyjne jeśli chodzi o drogi, które 

będziemy składać w pierwszej kolejności. Jeżeli zostanie uruchomione finansowanie środków 

Wojewody z Funduszu Rozwoju Dróg, ponieważ jest rozpoczęty odcinek drogi tj. zakręt, 

przejazd pod tunel, chodnik, to prosiło by się aby zrobić drogę do Zagórza na nośność 40-50 

ton i mam nadzieję, że jest taka dokumentacja. Mimo, że jest przerwa wakacyjna to będą 

wprowadzone zmiany do budżetu powiatu i zwołam sesję jak najszybciej po to żeby dać 

możliwość realizacji. Odnośnie ewentualnej zamiany dróg, w poprzedniej kadencji 

dyskutowaliśmy również o tym aby uporządkować sprawy organizacyjne zw. z utrzymaniem 

dróg. Kawałek starej siódemki przez Skarżysko jest granicą powiatu, później od skrzyżowania 

do Rejowa jest droga powiatowa, potem jest gminna i tak dalej. Chcemy w porozumieniu  

z władzami gmin, z Radą dokonać zamiany. Prawo dopuszcza taką możliwość, aby droga 

gminna stała się powiatową i odwrotnie. Patrząc na zimowe utrzymanie dróg, pług od 

Skarżyska skończyłby odśnieżać na Występie i wróci powiedzmy drogą przez Zaciszowice, 

Jęgrzną, Czerwona Górkę. Które drogi zostaną zamienione to Państwo ustalą. Najlepiej 

byłoby gdyby uchwały Rady Gminy i Powiatu zostały podjęte do 30 września, ponieważ są 

publikowane i przekazywane do Ministerstwa Infrastruktury i dopiero z dniem 1 stycznia 

zmieniają się zarządcy dróg. Cel jest również taki aby przez cały powiat była możliwość 

wykonania ścieżki rowerowej, stara siódemka na to pozwala.  

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – poinformowała, jeśli chodzi  

o dofinansowania składane w lipcu jest pula 56 mln zł na 13 powiatów, jest duża szansa 

żebyśmy uzyskali to dofinansowanie. Droga na Zagórzu, o której mowa na dzień dzisiejszy 

będzie kosztować w granicach 6 mln zł. Jest szansa żeby tą inwestycję zakończyć. 

Radny Nyga Mirosław – zwrócił się do Wójta Gminy, droga od Jęgrznej do Gozdu tzw. 

Galerówka się sypie, ubytków jest bardzo dużo. Proszę coś zadziałać żeby tą drogę zrobić, 

przydałby się również chodnik i oświetlenie. 

Mieszkanka Gozdu – zabrała głos, chciałabym wrócić do sprawy relokacji wiaty 

przystankowej w miejscowości Gózd. Otrzymaliśmy pismo i uchwałę Rady Gminy, z którymi 

nie mogę się zgodzić. Powołujecie się Państwo na opinię Komendy Policji, która nie odnosi 

się do mojej posesji. Kolejnym dokumentem, na który się powołujecie jest opinia Kierownika 

Wydziału Technicznego, w której jest informacja że wiata jest ustanowiona w ramach dobra 

społecznego i dla dobra mieszkańców, czy ja nie jestem mieszkańcem. Czy ustawienie wiaty 

nie powinno być poparte konsultacjami społecznymi, nikt się do mnie nie zgłosił w tej 

sprawie. Odległość dachu wiaty od wyjazdu z mojej posesji to 60 cm, wyjeżdżając nie widzę 

co się dzieje od strony Skarżyska. Miałam sytuację, gdzie o mało nie doszło do zderzenia  

z busem wiozącym ludzi. To ja poniosę późnej ciężar psychiczny jakiejkolwiek kolizji. Nie 

jestem w stanie odpowiadać za rodziców dzieci, które jeżdżą na rowerach z bardzo dużą 

prędkością, dzieci jadących na małych rowerkach a rodzice za nimi. Nie mam czasu na 

reakcję. Kto poniesie koszty naprawy mojego samochodu jak ktoś we mnie wjedzie. Wiata 

jest potrzebna ale nie z tego materiału, nie w takiej odległości. Bój żeby tą wiatę przesunąć 

toczę od chwili kiedy zaczęto prace przy niej, dzwoniłam i rozmawiałam z pracownikami 

gminy. Teraz mówicie, że nie ma pieniędzy na przesunięcie, w tym momencie to są pieniądze 

które mają zabezpieczyć zdrowie i życie ludzi. Składam kolejną petycję, na którą otrzymuję 

odpowiedź że na mnie jako kierowcy spoczywa odpowiedzialność za bezpieczeństwo, ja to 

wiem, gdybym nie wiedziała to do dnia dzisiejszego mogłoby dojść do wielu zdarzeń. Mój 

mąż wyjeżdżając tyłem nie widział dziecka jadącego na rowerze. Jestem zawiedziona tym, że 

nie widzicie swojej odpowiedzialności za to jak się coś stanie. Państwa decyzje to również 



9 
 

jest odpowiedzialność za to co się może stać. Dla mnie bezpieczeństwo jest bezcenne. 

Dziękuję. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, opinia Policji została sprostowana jest 

tam błąd, był badany wyjazd z Państwa posesji, a wpisany został numer posesji sąsiadującej. 

Mieszkanka Gozdu – zauważyła, dostaliśmy opinię niesprostowaną.  

Mieszkaniec Gozdu – zauważył, to nie jest opinia tylko notatka służbowa. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, jest to dokument formalny 

przekazany przez policję jako zbadanie sytuacji zagrożenia bezpieczeństwa przy korzystaniu 

z wyjazdu z Państwa posesji w zw. z lokalizacją wiaty. Odbyła się również na miejscu 

wyjazdu z Państwa posesji druga wizja przy okazji przeglądu dróg, gdzie w obecności 

Funkcjonariusza Policji Ruchu Drogowego w Skarżysku jak i Naczelnika Wydziału 

Komunikacji odpowiedzialnego za organizację ruchu drogowego na drogach gminnych  

i powiatowych i zarówno jeden i drugi Pan nie zgłosili żadnych uwag i poparli pierwszą 

opinię policji, że w niczym ta wiata nie zagraża. Dodatkowo ustawienie lustra, którym Rada 

Gminy zobowiązała Wójta i będzie to wykonane, jest to dodatkowe zabezpieczenie 

wyjeżdzających z tej posesji. 

Mieszkanka Gozdu – zabrała głos, o lustrze ja z Panem Kierownikiem rozmawiałam w chwili 

kiedy stały kotwy do zakotwiczenia wiaty, to Pan zagwarantował mi w rozmowie 

telefonicznej że wiata zostanie zbudowana z materiału transparentnego. Wtedy wyraziłam 

zgodę żeby wiata tam stanęła. Piszę pismo 31 lipca, a wiata staje 1 sierpnia kiedy jestem  

w pracy. Czy były dokumenty jak ma wyglądać wiata itp., nie było. Jest bardzo dużo 

zaniedbań Urzędu gminy.  

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, na pewno z moich ust nie mogła paść 

gwarancja, że wiata zostanie wykonana z materiału transparentnego. W zleceniu jakie zostało 

przesłane wykonawcy wiata miała być wykonana w technologii i z materiału takiego jak inne 

wiaty na terenie gminy, czyli drewniane.  

Mieszkaniec Gozdu – zapytał, czy wiata posiada certyfikat bezpieczeństwa skoro stoi  

w przestrzeni publicznej.  

Mieszkanka Gozdu – zauważyła, napisaliśmy kolejne pismo, proszę o rozsądne podejście do 

sprawy, nie chodzi o usuniecie wiaty. 

Mieszkaniec Gozdu – poinformował, chodzi o zapewnienie bezpieczeństwa przede wszystkim 

dzieciom, bo my jeździmy samochodami, a dzieci rowerami.  

Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego p. Monika Pająk – zabrała głos, byłam radną  

w poprzedniej kadencji, znam sprawę. Petycja wpłynęła po raz kolejny może rozwiązać to  

w ten sposób, że skoro nie było żadnych konsultacji społecznych usunąć ją dla 

bezpieczeństwa. Są inne miejsca gdzie można by było tą wiatę postawić np. Klonów, gdzie 

wielokrotnie były radny Mendak wnioskował o wiatę na rondzie. 

Radny Nyga Mirosław – zabrał głos, byłem w poprzedniej Komisji Skarg, Pan Chaba nie 

zakończył tej sprawy tylko przełożył na nową Radę, ponieważ czekał na opinię Policji. Ja też 

wnioskowałem żeby przenieść wiatę ale mieszkańcy w Goździe też chcieliby się schronić 

przed deszczem. Byłem za tym żeby postawić plastikową ale były głosy jak to będzie 

wyglądało, wszystkie wiaty są drewniane. Może kupić używaną jakąś nie nową, skoro nowa 

dużo kosztuje. 

Radny Furmańczyk Piotr – zapytał, czy węższy przystanek  by rozwiązał sprawę, aby 

fizycznie zamienić wiaty. 

Mieszkaniec Gozdu – zauważył, mamy 8 metrów martwego pola. Wyjeżdżając tyłem nie 

widzę co się dzieje.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – zabrał głos, usunięcie wiaty spowoduje, 

że będzie druga strona i pytania dlaczego nie ma wiaty. Był pomysł żeby zainstalować lustro. 
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Mieszkaniec Gozdu – zauważył, wyjeżdżając tyłem nie skorzystam z lustra. Nie mam 

możliwości zawrócenia. 

Mieszkanka Gozdu – zauważyła, nie bierzecie w ogóle pod uwagę przesunięcia wiaty  

w centralne miejsce zatoki. Busy zatrzymują się tam gdzie stoi wiata. 

Mieszkaniec Gozdu – poinformował, tj. zderzak w zderzak na wjeździe do naszej posesji. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – zwrócił się do mieszkańców, zaprosimy 

Państwa na kolejne posiedzenie Komisji i spróbujemy znaleźć złoty środek. 

Radny Nyga Mirosław – zabrał głos, było posiedzenie Komisji gdzie Państwo byli, była też 

Pani Sołtys Starz, nie doszli do porozumienia. Zatoka jest duża można przenieść w centrum 

zatoki żeby nie zasłaniało też okien Pani sołtys. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – poinformował, zajmiemy się tym 

tematem. 

Więcej uwag nie zgłoszono 

 

Ad. 9. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Grzegorz Urbaniec – zabrał głos, informuję, że zgodnie 

z art. 28 aa. ust. 7 mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie nad raportem o stanie 

gminy składa do Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie podparte podpisami co 

najmniej 20 osób najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, 

podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. W ustawowym terminie do 

Przewodniczącego nie wpłynęło żadne zgłoszenie do udziału w debacie. Teraz otwieram 

debatę wśród radnych nad raportem o stanie gminy. 

Radny Wykrota Edmund – zauważył, ogromne wydatki na oświatę, w ostatnim okresie 

1 300 000 zł na szkołę w Zaleziance, Pani Skarbnik sygnalizowała że szkoła w Łącznej 

będzie ubiegać się o 1 mln zł. Zwrócił się do Kierownik ZGK z pytaniem o usługi komunalne, 

produkcja wody w roku 2023 to 267 675 m3, sprzedaż 138 966 m3, gdzie reszta wody. 

Kierownik ZGK p. Bożena Tuśnio – odpowiedziała, gdybyśmy sprzedali tyle ile 

wyprodukowaliśmy Zakład nie miałby kłopotów finansowych przede wszystkim  

z płatnościami za energię itp., wymianą wodomierzy u mieszkańców, na takie urządzenia nie 

mamy pieniędzy, bo są tak ogromne straty wody. W poprzedniej kadencji był przedstawiany 

wniosek od ZGK, które odcinki sieci wodociągowej są wysokiej awaryjności, na które 

wodociągi należy wykonać projekty. Dzięki temu co zostało zrobione w msc. Zagórze Zakład 

Gospodarki nie wyjeżdża już tam na awarie, które były notorycznie kilka razy w miesiącu. 

Jest wysoka awaryjność sieci wodociągowej od studni na ujęciu Czerwona Górka w kierunku 

Zajamnia, odc. ok. półtora km. Była ostatnio u mnie radna z miejscowości Czerwona Górka, 

została wprowadzona w temat, pozostałych radnych też zapraszam do siebie. Będziecie 

myśleć nad tym jak znaleźć środki na to żeby wykonać projekty i zmodernizować sieć, 

ponieważ sieć jest bardzo wysoko awaryjna. W msc. Zagórze było 40 ryczałtowców teraz nie 

ma żadnego, pojawiły się studnie wodomierzowe, wreszcie mamy rozliczanie na tej 

miejscowości w 100 %. Chciałabym żeby ta sytuacja powstała na innych odcinkach sieci, 

jestem za tym żeby były studnie wodomierzowe, wtedy ZGK nie będzie wyciągał ręki do 

gminy po pomoc. 

Radny Wykrota Edmund – zapytał o zadłużenie mieszkańców wobec gminy, zaległości  

z tytułu najmu lokalów mieszkalnych w kwocie 36 117 zł, co to za lokale, w Goździe nie 

płacili ale ludzie poumierali.  

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odpowiedziała, cały czas komornik ściąga te zaległości 

tylko to są tak małe wpłaty, że to nie znika, a odsetki rosną. 
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Radny Wykrota Edmund – zabrał głos w temacie działalności GBP, ogromna ilość zadań, 

imprez, nie wiem czy w tych pieniądzach biblioteka się mieści. Utrzymanie trzech budynków, 

dożynki itp. Budżet w 2023r. to było 600 tys. zł. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zauważył, 630 tys. zł. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zabrała głos, koszty budynków, energia elektryczna, za 

ogrzewanie budynku w Klonowie wyszło 17 tys. zł, w Kamionkach 15 tys. zł, na Zagórzu jest 

inna sytuacja, bo tam jest zatrudniony palacz i pellet. W tej chwili jestem po przeglądzie 

budynku w Zagórzu, kominy są do naprawy, leje się woda. W tym roku postarałam się żeby 

do 3 budynków zajrzał Inspektor Nadzoru i dokładnie je przejrzał, jest wiele zastrzeżeń.  

W Klonowie jest dobry budynek, tylko płot wymaga wymiany. W Zagórzu płot całkowicie się 

rozpadł, dobrze że jest monitoring. Budynki służą mieszkańcom, odbywają się tam spotkania, 

teraz w każdym budynku będą wakacje dla dzieci. W Zagórzu plac zabaw się rozpada. Każde 

wyposażenie po kilku latach wymaga naprawy bądź wymiany. Pieniędzy na wszystko nie 

wystarcza, do końca kwietnia przyszłego roku muszę utrzymać 6 etatów, jest to związane  

z remontem budynku w Klonowie. Najniższe krajowe idą w górę, opłaty. Dziękuję za to co 

mam. Zamiast dożynek w tym roku będzie festyn gminny w dn. 11 sierpnia. Umowy 

przedwstępne podpisałam w lutym, muszę się z tych umów wywiązać. Sam zaix festynu to  

4 tys. zł, ochrona, scena, wszystko trzeba wynająć. W przyszłym roku jest 30-lecie gminy, 

wszystko jest do uzgodnienia jak będą wyglądać obchody.  

Radny Wykrota Edmund – zabrał głos, Raport uwzględnia inwestycje, które zaczęły się  

w 2023r. jest tu dużo inwestycji, które obecnie są realizowane albo się kończą, a niektóre są 

nawet w 2025r. To są ogromne kwoty, które należy zauważyć.  

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, jak radny Wykrota zauważył w tabeli na 

str. 8 Raportu systematycznie koszty z roku na rok w naszych jednostkach wzrastają. Każda 

jednostka do końca września składa do budżetu wnioski po zaktualizowanych kosztach. 

Szkoły są pod moją ścisłą kontrolą, z roku na rok wydatki na szkołę wzrastają o ok. 200 tys. 

zł. Myślę, że sytuacja trochę się poprawi w przyszłym roku gdzie w budżecie nie będzie już 

kosztów szkoły w Zaleziance. W zeszłym roku ta jednostka kosztowała 1 300 000 zł, w tym 

roku do końca sierpnia działalność szkoły zamknie się w kwocie 900-930 tys. zł. W oświacie 

były również podwyżki 30 %. Aby poprawić proporcje między subwencjami, dotacjami,  

a środkami własnymi należy dążyć do zapełnienia klas. Jeśli w szkołach będziemy mieli 

oddziały 18-24 osobowe ta proporcja znacząco się poprawi. Nie można finansować oświaty, 

czynić innych starań np. zmniejszenie etatu sprzątaczki, to nie są oszczędności, wypracować 

oszczędności można stopniowo napełniając oddziały, wówczas subwencja z Warszawy 

wzrośnie, a środki własne gminy wrócą na inne paragrafy budżetu, inwestycje. W tym 

kierunku należy iść. 

Radny Wykrota Edmund – zabrał głos, na początku tego Raportu jest informacja, że w 2023r.  

w gminie urodziło się 28 dzieci, ledwo jedna klasa, zmarło 60 osób. Sytuację trochę ratują 

osoby przybywające do gminy ale nie jest ich tyle żeby sytuacja w szkołach się poprawiła. 

Sekretarz gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, niż demograficzny w naszej gminie 

postępuje, mamy już poniżej 5 tys. mieszkańców. 

Radny Wykrota Edmund – zabrał głos w sprawie działalności GOPS, ogromna ilość zadań, 

rozmawiałem z Panią Kierownik, należy zauważyć że piętrzą im się zadania natomiast za 

zmianami ustaw, rozporządzeniami nie idą pieniądze, a pracowników nie przybywa. 

Kierownik GOPS p. Monika Marcisz – zabrała głos, rzeczywiście dochodzą zadania tj. 

dodatki osłonowe, eklektyczne, węglowe, które realizuje dodatkowo nasz pracownik, 

bierzemy udział w programach: Asystent osoby niepełnosprawnej, gdzie dofinansowanie jest 

wyłącznie z budżetu państwa, Domy pomocy, usługi opiekuńcze, wypłaty zasiłków, 

niebieskie karty, przemoc, cały wachlarz pomocy i bardzo trudnych zadań. Kadra się nie 

rozrasta: 3 pracowników socjalnych, jedna pani która prowadzi świadczenia rodzinne, 
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fundusz i dodatki elektryczne, gazowe, osłonowe itp., jedna księgowa i opiekunka społeczna 

na pół etatu, która pracuje w środowisku. 

Radny Nyga Mirosław – odniósł się do wypowiedzi Kierownik ZGK w temacie strat wody, 

na poprzedniej Komisji mówiłem, że obecnie w Urzędzie Marszałkowskim przyjmowane są 

wnioski odnośnie gospodarki wodnej, można złożyć w tym temacie. 

Kierownik ZGK p. Bożena Tuśnio – zabrała głos, podsumowując półrocze 2024r.  

i obserwując jak zachowuje się ujęcie wody na Czerwonej Górce po wymianie odcinka 

wodociągu oddanego z końcem marca, widzę że to wszystko już procentuje. Myślę, że o tym 

będziemy rozmawiali podsumowując cały rok. Produkcja wody z ujęcia Czerwona Górka 

zmalała bardzo dużo. Działanie, które poprzednia Rada i Wójt wykonał to szczytna sprawa.  

Za to już dziękowałam. Dzięki temu, że ten wodociąg powstał nie wyjeżdżamy już do awarii 

na Zagórze. Idźmy w tą stronę. Energia w 2021r. to był koszt 0,28 zł netto za 1 kW, 2022r.  

- 0,43 zł netto za 1 kW, 2023r. - 0,79 zł netto za 1 kW. Od 3 lat stawki wody wzrosły o grosz, 

dwa grosze. Ta sytuacja dla ZGK jest trudna.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/13/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/14/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych przypadających Gminie 

Łączna lub jej jednostkom organizacyjnym, mających charakter cywilnoprawny oraz 

określania warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób uprawnionych do 

udzielania tych ulg. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/15/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie 

Serca” Na Rzecz Warsztatów Terapii Zajęciowej w Belnie. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – zabrał głos, miałem przyjemność kilka 

razy być w Stowarzyszeniu na Warsztatach Terapii Zajęciowej, jestem bardzo mile 

zaskoczony. Przebywa tam kilkanaście osób, są to osoby niepełnosprawne intelektualnie  

i fizycznie, to osoby w różnym wieku. Ta radość na ich twarzach, są tam szczęśliwi.  

Do tej pory gdy nie było Stowarzyszenia większość czasu spędzali sami w domu, w tej chwili 

mają spotkania, warsztaty, wyjeżdżają na wycieczki.  

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/16/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/17/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/18/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łączna za 2023 rok. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odczytała uchwałę Nr 50/2024 IX Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 16 kwietnia 2024r. w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Łączna za 2023r. wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego. Opinia była pozytywna. 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odczytała Informację o stanie mienia komunalnego. 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok wraz z uzasadnieniem 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – poinformował, Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej odczytała wniosek Komisji w punkcie 6 obrad. 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Urbaniec – odczytał Uchwałę Nr 75/2024 IX Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 11 czerwca 2024r.  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łączna. Opinia była 

pozytywna. 
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Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

e) dyskusja 

Radny Wykrota Edmund – zapytał, czy dyskusja jest konieczna. 

Radca Prawny Urzędu Gminy p. Edyta Bucka – poinformowała, wynika z przepisów, jeżeli 

nikt z radnych nie chce zabrać głosu nie musi. 

Radny Wykrota Edmund – zauważył, przed chwilą rozmawialiśmy nad Raportem o stanie 

gminy, niemal się te rzeczy pokrywają. 

Mieszkaniec Gminy – zabrał głos w sprawie rozliczenia przedszkola w Zaleziance, które było 

prowadzone, obecnie toczy się sprawa w sądzie. Chodzi o kwotę ok. 200 tys. zł., ta kwota 

nigdzie nie była uwzględniona.  

Radca Prawny Urzędu Gminy p. Edyta Bucka – poinformowała, to jest dyskusja skierowana 

do radnych, jeżeli mieszkańcy chcą zabrać głos czas był na to wcześniej.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok 

f) głosowanie uchwały 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr IV/19/2024 

Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 a) 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 maja 2024r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 b) 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 13 czerwca 2024r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. 

Zakończenie obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, podziękował 

wszystkim za udział i zamknął IV-e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji 2024-2029. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

          Grzegorz Urbaniec 
Protokół sporządziła:            

Magdalena Chmiela                                                 


